
 

 

 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

восьмого скликання 

 

ПРОТОКОЛ 

засідання постійної комісії з питань  

екології та раціонального природокористування 

 

08 квітня 2021 року м. Полтава № 3 

 

Головуючий: Корф Євген Анатолійович – голова постійної комісії обласної 

ради з питань екології та раціонального природокористування. 

 

Присутні члени постійної комісії: Мінязев Вячеслав Данилович – перший 

заступник голови комісії, Мазур Сергій Володимирович – заступник голови 

комісії (працював в онлайн-режимі), Аранчій Яніна Сергіївна – секретар 

комісії, Бовдир Олексій Васильович, Жук Сергій Миколайович, Кравченко 

Дмитро Васильович, Москалик Іван Володимирович, Пантюх Валерія Юріївна, 

Сухань Олександр Якович.  

 

Відсутні члени постійної комісії: Грекова Марина Миколаївна, Коваленко 

Геннадій Борисович, Корецький Микола Борисович. 

 

Взяли участь: 
 

 

Барибіна 

Яніна Олександрівна 
 

депутат Полтавської обласної ради 

Близнюк 

Іван Федорович 
 

депутат Полтавської обласної ради 

Матюшенко 

Олексій Володимирович 
 

депутат Полтавської обласної ради 

Ярошенко 

Володимир Михайлович 
 

депутат Полтавської обласної ради 

Представники підприємств, установ, організацій 
 

Вергелес 

Андрій Олександрович 

тимчасово виконувач обов’язків директора 

Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної державної адміністрації 
 

В’юн 

Тетяна Василівна 

консультант відділу юридичного забезпечення 

виконавчого апарату обласної ради 
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Гальченко 

Надія Павлівна 

виконуючий обов’язки директора Комунальної 

установи природно-заповідного фонду 

регіонального ландшафтного парку 

«Кременчуцькі плавні» Полтавської обласної 

ради 
 

Забишний 

Євген Васильович 

головний інженер комунального підприємства 

Полтавської обласної ради 

«Полтававодоканал» 
 

Козій 

Віталій Вікторович 

 

начальник відділу з питань земельних відносин 

та надрокористування виконавчого апарату 

обласної ради 
 

Тенянко 

Олексій Григорович 

перший заступник начальника Полтавського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 
 

Черкаська 

Ірина Сергіївна 

директор Комунальної установи природно-

заповідного фонду регіонального 

ландшафтного парку «Диканський» 

Полтавської обласної ради 
 

Представники громадськості та засобів масової інформації. 

 

Є. Корф наголосив на необхідності дотримуватися встановлених правил 

поведінки під час карантину з метою недопущення розповсюдження 

захворювань, зокрема вірусу COVID-19, збереження життя та здоров’я у зв’язку 

з проведенням засідання комісії під час пандемії COVID-19. 

 

Порядок денний: 

1. Про стан виконання Програми фінансування комунальних установ 

природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради на 2019 – 2023 роки. 

2. Про стан ведення мисливських господарств (підприємств) області усіх 

форм власності та перевірку їхньої діяльності в 2020 році. 

3. Різне. 

 

ВИРІШИЛИ: взяти порядок денний за основу. 

 

Голосували: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

Є. Корф запропонував включити до порядку денного питання «Про проєкт 

рішення обласної ради "Про затвердження Переліку природоохоронних заходів 

для фінансування з фонду охорони навколишнього природного середовища 

Полтавської області в 2021 році"». 
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ВИРІШИЛИ: підтримати пропозицію щодо включення зазначеного питання до 

порядку денного. 

 

Голосували: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

ВИРІШИЛИ: затвердити порядок денний із запропонованими змінами. 

 

Голосували: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

Регламент роботи : 

 

- для виступів – до 5 хв.; 

- для пропозицій – до 3 хв. 

 

ВИРІШИЛИ: затвердити регламент роботи. 

 

Голосували: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

Перед початком розгляду питань порядку денного Є. Корф повідомив, що 

відповідно до рекомендацій з питань запобігання та врегулювання конфлікту 

інтересів у Полтавській обласній раді, у разі наявності у присутніх на засіданні 

постійної комісії депутатів обласної ради конфлікту інтересів при розгляді 

питань порядку денного, вони мають врегулювати його шляхом своєчасного 

самостійного публічного оголошення про це під час засідання. 

 

 

 

1. Про стан виконання Програми фінансування комунальних установ 

природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради на 2019 – 2023 роки. 

 

СЛУХАЛИ: А. Вергелеса, який повідомив, що рішенням двадцять четвертої 

сесії обласної ради сьомого скликання від 14.02.2019 № 1043 затверджено 

Програму фінансування комунальних установ природно-заповідного фонду 

Полтавської обласної ради на 2019-2023 роки. 

Метою цієї програми є забезпечення фінансування утримання 

комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської області:  

- забезпечення діяльності спеціальної адміністрації КУ ПЗФ РЛП 

«Диканський» Полтавської обласної ради; 

- забезпечення діяльності спеціальної адміністрації КУ ПЗФ РЛП 

«Кременчуцькі плавні» Полтавської обласної ради; 

- збереження унікальних і типових ландшафтів, інших природних 

комплексів, біологічного різноманіття, створення умов для організованого 

туризму, відпочинку, активація природоохоронної, науково-дослідницької та 

екологічно-освітньої діяльності на їх території. 
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Програмою на період з 2019 по 2023 роки заплановано фінансування КУ 

ПЗФ РЛП «Диканський» ПОР та КУ ПЗФ РЛП «Кременчуцькі плавні» ПОР на 

загальну суму 16 603,9 тис. грн (в т.ч. на 2020 рік – 2 904,6 тис. грн), зокрема 

це: виплата заробітної плати та нарахування, придбання паливо-мастильних 

матеріалів, канцтоварів, офісних предметів та матеріалів; оплата послуг (оренда 

приміщення, телекомунікаційні послуги програмне забезпечення), видатки на 

відрядження, оплата комунальних послуг та енергоносіїв. Фактичне 

фінансування за 2020 рік становить 2 838,757 тис. грн, що складає 97,7 % від 

запланованої суми. 

 

ВИСТУПИЛИ: Є. Корф – поцікавився розміром заробітної плати працівників 

комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради. 

 

Н. Гальченко – відповіла на запитання членів постійної комісії обласної ради з 

питань екології та раціонального природокористування.  

 

ВИРІШИЛИ: інформацію А. Вергелеса, тимчасово виконувача обов’язків 

директора Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської обласної 

державної адміністрації, взяти до відома. 

 

Голосували: за – 8, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 1. 

 

 

 

2. Про стан ведення мисливських господарств (підприємств) області усіх 

форм власності та перевірку їхньої діяльності в 2020 році. 

 

СЛУХАЛИ: Ю. Рогожинського, який розповів, що площа наданих в 

користування мисливських угідь в Полтавській області становить 

2074,9 тис. га, із них організаціям УТМР надано – 1055,6 тис. га (50,8%), 

підприємствам Державного агентства лісових ресурсів України надано –  

147,9 тис. га (7,1%), користувачам іншої форми власності – 860,6 тис. га 

(41,5%). 

В 2020 році мисливською галуззю області продовжувалося примноження 

тваринного світу. В минулому році загальні витрати мисливських господарств 

області становили 31,7 млн. грн, а надходження від ведення мисливського 

господарства 19 млн. грн. 

В 2020 році з метою збільшення популяції диких тварин мисливськими 

господарствами було інвестовано значні кошти на їх придбання та розселення. 

В угіддя випущено 218 голів копитних тварин, у тому числі оленя 

європейського – 108 голів, оленя плямистого – 100 голів, кабана – 10 голів, а 

також розселено 20 голів байбака. З пернатої дичини в угіддя області було 

випущено 1632 фазанів. Робота по розселенню копитних проводилася 

товариством з обмеженою відповідальністю «Фенікс-2017», мисливським 

господарством «Попівське», громадською організацією «Екологічне товариство 
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рибалок і мисливців "ТАХТАЇВСЬКЕ"», робота з розселення пернатої дичини – 

підприємствами УТМР. Всього в мисливських угіддях області в 2020 році 

обліковано 371 голів оленів європейських, 456 голів оленів плямистих, 148 

голів ланей, 7228 голів козуль, 1395 голів кабанів диких, 96 муфлонів, 93686 

голів хутрових тварин та 551309 голів пернатих. За минулий сезон полювання 

мисливцями добуто 2 оленя європейського, 16 оленів плямистих, 4 лані, 690 

козуль, 153 кабана, 11132 хутрових тварин та 139758 птахів, що не перевищує 

лімітів. 

Проводилась і боротьба з браконьєрством та порушенням правил 

полювання. За період 2020 року на порушників правил полювання складено 44 

протоколи, до адміністративної відповідальності притягнуто 28 порушника 

правил полювання, з них стягнуто 6850 грн штрафів. 

Зазначені перевірки протягом 2020 року проводилися Державною 

екологічною інспекцією Центрального округу, яка має затверджені в 

установленому порядку Типові форми акту перевірки. Полтавським обласним 

управлінням лісового та мисливського господарства за період 2020 року за 

участю Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської обласної 

державної адміністрації, Державної екологічною інспекцією Центрального 

округу у Полтавській області проводилися контрольні обліки чисельності 

мисливських тварин в мисливських господарствах різних форм власності. 

 

ВИСТУПИЛИ: Є. Корф – задав запитання, щодо збільшення популяції диких 

тварин Кременчуцьким госпрозрахунковим мисливсько-рибальським 

підприємством Полтавської обласної організації Українського товариства 

мисливців і рибалок та поцікавився, які повноваження Полтавського обласного 

управління лісового та мисливського господарства у проведенні заходів 

державного нагляду (контролю) у сфері мисливського господарства та 

полювання. 

 

Д. Кравченко – поставив запитання щодо рекомендацій Державного агентства 

лісових ресурсів України про реорганізацію (злиття) лісогосподарських 

підприємств та проєкту рішення обласної ради «Про припинення права 

користування частиною мисливських угідь ДЕРЖАВНОМУ ПІДПРИЄМСТВУ 

"ПОЛТАВСЬКЕ ЛІСОВЕ ГОСПОДАРСТВО"». 

 

В обговоренні питання взяли участь: О. Сухань, В. Мінязев. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію Ю. Рогожинського, тимчасово виконувача обов’язків 

начальника Полтавського обласного управління лісового та мисливського 

господарства, взяти до відома. 

 

Голосували: за – 10, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 
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3. Про проєкт рішення обласної ради «Про затвердження Переліку 

природоохоронних заходів для фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області в 2021 році». 

 

СЛУХАЛИ: А. Вергелеса, який ознайомив присутніх з природоохоронними 

заходами, які в 2021 році плануються фінансуватися з фонду охорони 

навколишнього природного середовища Полтавської області. 

 

ВИСТУПИЛИ: І. Москалик – запитав причину часткового розподілу коштів 

фонду охорони навколишнього природного середовища Полтавської області в 

2021 році та причину відсутності в зазначеному проєкті рішення 

природоохоронного заходу «Реконструкція каналізаційної насосної станції 

СП-17 в м. Кременчуці». Звернувся до керівника Департаменту екології та 

природних ресурсів Полтавської обласної державної адміністрації з проханням 

надати членам постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування розгорнуту інформацію про 

природоохоронні заходи, які в 2021 році плануються фінансуватися з фонду 

охорони навколишнього природного середовища Полтавської області. 

 

І. Близнюк – звернув увагу на необхідність проведення заходів з охорони і 

раціонального використання водних ресурсів та запропонував виділити кошти 

на розчистку та поліпшення екологічного стану ділянки р. Удай в 

адміністративних межах Дейманівської сільської ради Лубенського району 

Полтавської області. 

 

О. Сухань – розповів про реконструкцію біологічних очисних споруд стічних 

вод с. Петрівка-Роменська Миргородського району Полтавської області та 

запитав про можливість фінансування у 2021 році. 

 

О. Матюшенко – запитав про можливість виділення коштів з фонду охорони 

навколишнього природного середовища Полтавської області на придбання 

екскаваторів, тракторів та іншої техніки. 

 

Д. Кравченко – уточнив про принципи визначення першочерговості заходів, які 

включено в Перелік природоохоронних заходів для фінансування з фонду 

охорони навколишнього природного середовища Полтавської області в 

2021 році. 

 

Голосували: 

- за пропозицію зняти з розгляду на доопрацювання проєкт рішення 

обласної ради «Про затвердження Переліку природоохоронних заходів для 

фінансування з фонду охорони навколишнього природного середовища 

Полтавської області в 2021 році»  

за – 3, проти – 6, утримались – 0, не голосували – 1 (рішення не прийнято); 
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- за пропозицію підтримати проєкт рішення обласної ради «Про 

затвердження Переліку природоохоронних заходів для фінансування з фонду 

охорони навколишнього природного середовища Полтавської області в 

2021 році» 

за – 6, проти – 3, утримались – 0, не голосували – 1 (рішення не прийнято). 

 

В. Мінязев – запропонував повернутися до розгляду питання і підтримати 

зазначений проєкт рішення. 

 

В обговоренні питання взяли участь: Я. Аранчій, О. Бовдир, Є. Забишний. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію А. Вергелеса, тимчасово виконувача обов’язків директора 

Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської обласної державної 

адміністрації, взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про затвердження Переліку 

природоохоронних заходів для фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області в 2021 році». 

 

Голосували: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

 

4. Різне. 

 

ВИСТУПИЛИ: В. Москалик – звернув увагу на ситуацію, що склалася на 

землях приватного акціонерного товариства «Полтаварибгосп». Повідомив, що 

на землях, які надані підприємству під зариблення, виникають пожежі. 

Зауважив, що близько 9 тис. га земель водного фонду (ставків) випалюють, 

готуючи ці землі до розорювання.  

 

Є. Корф – запропонував провести виїзне засідання постійної комісії обласної 

ради з питань екології та раціонального природокористування в м. Кременчук 

Полтавської області на якому розглянути в тому числі і ситуацію, що склалася 

на угіддях приватного акціонерного товариства «Полтаварибгосп». 

 

 

 

Голова постійної комісії Є. КОРФ 

 

 

 

Секретар постійної комісії Я. АРАНЧІЙ 


